
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 48 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 31. oktober 2006 
 

Spørgsmål 48: 
"Ministeren bedes oplyse, om det omtalte tilbagefald med en stigning i antal 

magtanvendelser, har været ministeren og eller ministeriet bekendt forud 

for indgåelse af psykiatriaftalen den 27. oktober 2006, og hvorfor denne 

situation ikke har været inddraget i forhandlingerne omkring aftalen?" 

 

Svar: 
Ministeriet blev ved mail af 25. oktober 2006 fra Sundhedsstyrelsen oriente-

ret om tvangsstatistikken for 2005 og om, at tvangsstatistikken for 2005 

ville blive offentliggjort den 27. oktober 2006. 

 

Tvangsstatistikken blev ikke inddraget i psykiatriaftaleforhandlingerne, som 

ikke havde tvangsanvendelsen som særskilt tema. Hertil kommer, at det 

allerede var besluttet at videreføre gennembrudsprojektet om nedbringelse 

af tvang i psykiatrien i en såkaldt 2. bølge, - bl.a. finansieret af psykiatriafta-

len 2003 – 06.  

 

Jeg kan endvidere henvise til min besvarelse af spørgsmål 49. 
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